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Bolos: Bugetul României pe granturi se va diminua cu doua miliarde de euro, ca

urmare a cresterii PIB-ului

Bugetul României pe granturile alocate prin PNRR se va diminua cu doua miliarde de euro, ca urmare a

cresterii PIB-ului, a afirmat, luni, ministrul Investitiilor si Proiectelor Europene, Marcel Bolos.

 

"Granturile, ca urmare a cresterii PIB-ului României, chiar daca am vrut, daca nu am vrut, ca urmare a acestei

cresteri, bugetul pe granturi se va diminua cu doua miliarde de euro. Pe de alta parte, avem o crestere fara

precedent la preturile materialelor care creste costul implementarii proiectelor si probabil cantitativ anumite

milestone-uri neputând fi realizate vor fi renegociate. Sunt niste realitati de care Comisia Europeana nu are cum sa

nu tina cont atât la nivelul mecanismului de redresare si rezilienta cât si la nivelul Politicii de Coeziune", a spus

Bolos, dupa sedinta de Guvern, întrebat daca va renegocia PNRR.

 

El a explicat ca România a avut o crestere a PIB 2021 raportat la 2020 în functie de care Comisia Europeana a

anuntat de la momentul la care a lansat mecanismul de redresare si rezilienta ca, acolo unde sunt cresteri ale PIB,

va face ajustarea banilor pe care îi acorda statelor membre.

 

"Avem 13,6 de miliarde de euro sub forma de granturi, deci prin urmare cele doua miliarde de euro va trebui sa

gasim o solutie cu Ministerul de Finante si dupa discutia care va avea loc la nivel de Coalitie, la nivel de Guvern,

si cu acordul dl prim- ministru va trebui sa gasim o solutie ca cele doua miliarde de euro, fie vor fi sub forma de

împrumut pusi la loc sau se va gasi alta modalitate. Poate fi vorba pâna la urma si despre un împrumut, pentru ca

avem proiectele gândite în momentul de fata pe milestone-uri si avem un angajament fata de Comisie, sau repet, e

o decizie care se va lua la nivel de Coalitie sau la nivel de Guvern", a explicat oficialul MIPE.

 

Întrebat la ce proiecte se va renunta odata cu diminuarea acestei sume, el a raspuns: "Nu este înca discutat acest

subiect". "Este un lucru de principiu la care trebuie sa ne asteptam si desigur solutiile nu tin deocamdata decât de

Coalitie si de Guvern".

 

Bolos a adaugat ca în prezent nu are mandat pentru a discuta acest lucru cu cei de la Comisia Europeana, ci doar

acela pentru lansarea apelurilor de proiecte si sa "trecem cu bine acest hop pe care îl avem", adaugând ca în functie

de mandatul pe care îl va primi va discuta si celelalte subiecte, "probabil pe viitor".

 

În context, purtatorul de cuvânt al Executivului, Dan Carbunaru, a subliniat ca aceasta diminuare nu este o

pedeapsa pe care România o primeste, ci doar o consecinta a faptului ca "performanta noastra economica în

ultimul an a depasit estimarile Comisiei Europene".

 

"Nu este nicio sanctiune, nu este o pedeapsa pe care România o primeste, este doar o consecinta a faptului ca

performanta noastra economica în ultimul an a depasit estimarile pe care Comisia Europeana le avea în vedere

pentru a sprijini România si a face fata economia noastra problemelor de natura economica", a adaugat Dan

Carbunaru. 
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